
PROTOKÓŁ nr XLV/2021
z XLV Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 30 grudnia 2021 r.
Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 2 0

Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy,
2. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy 
3. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Marcin Belczyński – Radca Prawny,
5. Jan Kacprzyk- Radny Powiatowy,
6. Sołtysi (lista obecności zał. nr  2).

Podjęto uchwały od nr 349 do nr 356. 

1. Otwarcie XLV Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk.  Dokonała  otwarcia  XLV sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rady Gminy.
Radni uwag nie zgłosi li .

2.              Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  w  związku  ze
złożeniem  mandatu  przez  radnych  Panią  Halinę  Gutowską  oraz  Pana  Ryszarda  Balę
odbyły  się  wybory  uzupełniające  do  Rady  Gminy  Grunwald.  Zgodnie  z  zarządzaniem
nr 268 z  dnia  24.09.2021r.  wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz  zarządzaniem nr  284 z  dnia
11.10.2021r.   wojewody  Warmińsko-Mazurskiego wybory  odbyły  się  5.12.2021r.  obręb
wyborczy  nr  2,  w  których  wybrany  na  radnego  został  Pan  Mieczysław  Tański  oraz
19.12.2021r.  obręb  nr  10,  w  których  wybrany  na  radnego  został  Pan  Henryk  Jan
Kacprzyk.

Poinformował,  że  odczyta  treść  ślubowania  a  nowo  wybrani  radni  złożą  ślubowanie.
Ślubowanie  odbywa  się  w  ten  sposób,  że  po  odczytaniu  roty  wywołani  kolejno  radni
powstają  i  wypowiadają  słowo  "ślubuję".  Ślubowanie  może  być  złożone  z  dodaniem
zdania:  "Tak mi dopomóż Bóg".  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zgodnie  z  art .  23a  ustawy  o
samorządzie  gminnym  (Dz.  U.2021.1372)  odczytała  -  "Wierny  Konstytucji  i  prawu
Rzeczypospolitej  Polskiej,  ślubuję  uroczyście  obowiązki  radnego  sprawować  godnie,
rzetelnie i  uczciwie,  mając na względzie dobro mojej  gminy i  jej  mieszkańców" .  

Radny- Pan Mieczysław Tański-  (powstał)  ślubuję.

Radny- Pan Henryk Kacprzyk – (powstał)  ślubuję,  tak mi dopomóż Bóg.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  nowych  radnych  oraz
poinformowała,  że  Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski  wręczy  zaświadczenia
o wyborze na radnego.  

Wójt Gminy Grunwald –  Pan Adam Szczepkowski-   wręczył  zaświadczenia  o wyborze
na  radnego  Panu  Mieczysławowi  Tańskiemu  oraz  Panu  Henrykowi  Kacprzyk  składając
gratulację oraz życząc zgodnej  pracy na rzecz gminy i  jej  mieszkańców. 
Radni uwag nie zgłosi li .  

3. Przyjęcie porządku obrad na XLV Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald.  Poprosi ła  radnych  o
składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  złożył  wniosek o 
Usunięcie z porządku obrad punktów- podjęcie uchwał:
7.7.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym działek 191/44,  191/45 obręb Mielno;
7.8.   w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno;
7.9.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym  niezabudowanych  działek  113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,  103/30,
103/31,  103/32,  103/33   obręb Mielno;
oraz usunięcie punktu:

9.1.  Dyskusja  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
miejscowości  Omin i  Mielno.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i  zgodę o usunięcie z   porządku
obrad ww. punktów.

Skarbnik Gminy Grunwald- Pani Sylwia Kierebińska – złożyła wniosek o:  

1.  Dodanie  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  WPF  Gminy
Grunwald na lata 2021-2032.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę o dodanie do porządku
obrad ww. punktu.  Nr  7.8.

2.  Dodanie  do  porządku obrad  podjęcie  uchwały  w sprawie  zmian  w budżecie  Gminy
Grunwald na 2021 r.  

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę o dodanie do porządku
obrad ww. punktu.  Nr 7.9.  

Sekretarz Gminy Grunwald- Pan Jan Sokołowski-  złożył  wniosek o:  

Dodanie  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwał y  w  sprawie  powołania  Komisji
Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę o dodanie do porządku
obrad ww. punktu.  Nr 7.10.  

Radni uwag nie zgłosi li .

Porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 
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3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu nr XLIV/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30.11.2021 r.
5. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  sprawozdanie
z wykonania uchwał Rady Gminy.
6. Przedstawienie projektu budżetu na rok 2022 wraz z jego uzasadnieniem przez Wójta Gminy.
6.1. Odczytanie opinii Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy;
6.2. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na rok 2022;
6.3. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na rok 2022. 
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
7.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;
7.2. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;
7.3. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku Spółdzielczego w Olsztynku  na
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald;
7.4.  w sprawie uchwalenia  Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych,
przeciwdziałania narkomanii i innych uzależnień na rok 2022;

7.5.  w sprawie utworzenia „Klubu Senior+”;

7.6. w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy 

s tałych komisj i  rady na 2022 rok.  

7.7.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  zakresie  opieki  nad
bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald  a Gminą Miejską Ostróda; 
7.8.  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2021-
2032.
7.9.  w  sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.
7.10.  w sprawie powołania Komisj i  Inwentaryzacyjnej  Mienia Komunalnego.
8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Wolne wnioski i informacje.

10. Zamknięcie sesji.

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach.

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.
4. Przyjęcie protokołu nr XLIV/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30.11.2021 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  p rotokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć protokół  nr  XLIV/ 2021 z dnia 30.11.2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

głosowanie Przyjęcie protokołu nr XLIV/2021 z Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 
30.11.2021 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów

14 93.33 %

WSTRZYMA
ŁO SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

1 6.67 %

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

4



7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół  XLIV/2021 z dnia 30.11.  2021 roku bez odczytywania.

5.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.      
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  poinformował,  że  wrócił  dziś  ze
spotkania  w  Urzędzie  Wojewódzkim  z  Wojewodą  Warmińsko-Mazurskim,  w  związku
z udziałem w konkursie Rosnąca Odporność.  W tym konkursie nasza gmina zdobyła  dru -
gie  miejsce wśród gmin powiatu  za  co otrzymaliśmy czek  na  kwotę  500 000 zł  dla  Gmi -
ny  Grunwald.  Jest  to  kwota,  którą  przeznaczyć  można  na  skutki  spowodowane  Covid-
2019,  czyli  bardzo obszerny temat.  
Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy Grunwald z działalności za okres   od  30 listopada 2021 r.
do 30 grudnia 2021 r.     

1. Uchwały podjęte na XLIV Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30 listopada 2021r. : 

XLIV/334/2021  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021–
2032 - przesłano do RIO, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

XLIV/335/2021  w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r. - przesłano do RIO, uchwała
wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/336/2021  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie z dnia 16 listopada 2016 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego
lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat,  jak  również  tryb  ich  pobierania  –  uchwała  została  ogłoszona:
23.12.2021 w Dz. Urz. Woj. Warm – Maz.  2021 r., poz. 5151. 
XLIV/337/2021  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami
pozarządowymi i  podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok -  Uchwała
wchodzi w życie z dniem podjęcia i obowiązuje w roku 2022. 
XLIV/338/2021  w sprawie przyjęcia „Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy
Grunwald na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023 - 2026 za lata 2019-2020”-  Uchwała wchodzi
w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/339/2021  w sprawie przekazania projektu zmian regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków organowi regulującemu do zaopiniowania - przekazano do zaopiniowania.
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XLIV/340/2021  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 12  
w miejscowości Kitnowo - uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/341/2021  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku nr 12  
w miejscowości Kitnowo- uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/342/2021  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku nr 12  
w miejscowości Kitnowo - uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/343/2021  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 43
w miejscowości Stębark - uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/344/2021  w sprawie wyrażenia  zgody na  nieodpłatne nabycie  na własność Gminy Grunwald
nieruchomości  zabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Korsztyn  działka  nr  24/19  -  uchwała
wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/345/2021  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym zabudowanej działki 27/7 obręb Korsztyn - Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
XLIV/346/2021 w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  ochotniczych
straży  pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach  ratowniczych  i  szkoleniach
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald – brak odpowiedzi ze
strony nadzoru prawnego wojewody. 
XLIV/347/2021 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Grunwald - Uchwała wchodzi w życie
z dniem podjęcia. 
XLIV/348/2021 w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet przysługujących radnym oraz sołtysom w
Gminie Grunwald – uchwała weryfikowana pod względem prawnym, brak odpowiedzi ze strony nadzoru

prawnego wojewody. 
2. „Utworzenie  i  wyposażenie  (DDS+)  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach”. 
Zawarto  umowę  z  wybranym  Wykonawcą  na  "Montaż  instalacji  fotowoltaicznej  o  mocy  6  kW na  dachu
budynku  Dziennego  domu  Senior  +  w  Glądach".  Wartość   wykonania  i  montażu  instalacji  wynosi  brutto
26 002,20 zł. Termin wykonania inwestycji do 22 marca 2022 r. Opracowano Projekt zagospodarowania działki
Dziennego Domu Senior +w Glądach pod budowę wiaty rekreacyjnej,  blaszaka na sprzęt gospodarczy, plac
zabaw i gier oraz uzupełnienie elementów placu zabaw ze środków funduszu sołeckiego.

3. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębart - etap I. 
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Stan  zaawansowania  inwestycji  wynosi  33  %.  Inwestycja  realizowana
z współfinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich
w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.  Planowany  termin  zakończenia
inwestycji 31 maj 2022 r. Rozszerzono zakres rzeczowy inwestycji o roboty dodatkowe - budowę kanalizacji
sanitarnej  w  pasie  przebudowywanej  drogi  gminnej  w  Stębarku,  na  którą  uzyskano  dofinansowanie
z  Rządowego Funduszu Rozwoju  Dróg.  Roboty  dodatkowe  są  realizowane  i  finansowane  w całości  ze
środków budżetu państwa przeciwdziałania COVID-19.

4. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Na  realizację  inwestycji  zawarto  umowę  z  Wykonawcą  robót  drogowych  inspektorem  nadzoru
inwestorskiego  oraz  przekazano  teren  budowy.  Wezwano  wykonawcę  do  podjęcia  realizacji  inwestycji
sygnalizując  skutki  naliczenia  kar  i  odszkodowania  za  utracone  środki  w przypadku  nie  zrealizowania
inwestycji  w  terminie  umownym.  Wykonawca  poinformował,  że  opóźnienie  jest  spowodowane  trudną
sytuacją epidemiologiczną wywołaną wirusem COVID - 19 oraz że termin zakończenia inwestycji nie jest
zagrożony. Inwestycja jest realizowana z współfinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego
na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020. Planowany termin zakończenia inwestycji 31 maj 2022 r.

5. Budowa targowiska w Gierzwałdzie.
Na realizację przedsięwzięcia uzyskano dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na
rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach operacji „Inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane
przeznaczone na cele  promocji  lokalnych produktów rolnych”  objętego Programem Rozwoju Obszarów
Wiejskich na lata 2014 – 2020  w wysokości 63,63 % (tj. 317 442,00 zł). Zarząd Województwa Warmińsko-
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Mazurskiego zawarł umowę z Gminą Grunwald                   o przyznaniu pomocy finansowej na budowę i
wyposażenie  targowiska  w Gierzwałdzie  na działce  nr  251/1.  Inwestycji  oczekuje  na  wprowadzenie  do
budżetu gminy na 2022 r. przez Radę Gminy Grunwald. 
6. Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Stębark.
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Stan  zaawansowania  inwestycji  wynosi  ok.  30  %  .  Inwestycja
współfinansowana  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Dróg  Lokalnych  w  wysokości  60  %  kosztów
kwalifikowalnych. Planowany termin zakończenia inwestycji 31.05.2022 r. 
7. Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Mielno.
Inwestycja  oczekuje  na  rozstrzygnięcie  konkursu  -  po  złożeniu  wniosku  
o  dofinansowanie  inwestycji  pn."Przebudowa  drogi  gminnej  wewnętrznej  w  miejscowości  Mielno"  w
ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
8. Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Ulnowo.
Inwestycja  oczekuje  na  rozstrzygnięcie  konkursu  -  po  złożeniu  wniosku  
o  dofinansowanie  inwestycji  pn.  "Przebudowa drogi  gminnej  wewnętrznej  w miejscowości  Ulnowo" w
ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
9. Utworzenie i wyposażenie Klubu "Senior +" w Dylewie. 
Inwestycja w trakcie realizacji. Roboty remontowo adaptacyjne na ukończeniu. Trwają końcowe dostawy i
montaż  wyposażenia.   Przedsięwzięcie  realizowane  z  udziałem  środków  Budżetu  Państwa  w  ramach
Programu  Wieloletniego  „Senior+”  na  lata  2021-2025  Edycja  2021.  Planowany  termin  realizacji
31.12.2021r.
10. Wykonanie projektu rozbudowy sieci ciepłowniczej w miejscowości Gierzwałd.
Po przeprowadzonej procedurze udzielenia zamówienia publicznego zamieszczonej na stronie internetowej
Gminy  Grunwald  nie  wpłynęła  żadna  oferta.  Po  powtórzeniu  procedury  przetargowej  -  zaproszenia  do
złożenia ofert cenowych zamieszczonych na stronie internetowej Gminy Grunwald wpłynęły dwie oferty
cenowe (59 040,00 zł i 84 870,00 zł), które przewyższały środki jakie zamawiający zamierzał przeznaczyć
na  finansowanie  przedsięwzięcia  (15  000,00  zł).  Wobec  powyższego  Gmina  Grunwald  unieważniła
postępowanie.
12. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z przebudową SUW w Gierzwałdzie.
Gmina Grunwald zawarła umowę z wybranym Wykonawcą - firmą PRESTIGE Marek Skrocki, Poznań 61 -
048 , ul. Krańcowa 79 na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej na realizację inwestycji pn.
"Budowa i przebudowa Stacji Uzdatniania Wody (SUW) w Gierzwałdzie" za  z ceną brutto -77 490,00 zł.
Termin wykonania zamówienia 22.06.2022 r.
Po przeprowadzonej  procedurze  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  dniu:  
9.12.2021 r. zawarto umowę z Wybranym wykonawcą - "KAM-pro" "Pracownia Inżynierii Środowiska" mgr
inż.  Kamil  Piotr  Gąska,  Nawra  1a, 13  -  300  Nowe  Miasto  Lubawskie na  wykonanie  dokumentacji
projektowej i  kosztorysowej na realizację inwestycji  pn. " Budowa sieci wodociągowej do miejscowości
Pacółtowo" gm. Grunwald za cenę brutto - 42 700,00 zł. Termin wykonania zamówienia 09.06.2022 r.
Realizacja  w/w inwestycji  w 2022 roku z  udziałem przyznanych środków z Funduszu Przeciwdziałania
COVID-19.
13. Szkoły Podstawowe Gminy Grunwald wzięły udział w przedsięwzięciu Ministra Edukacji i Nauki pn.
„Poznaj  Polskę”,  którego  przedmiotem  było  wsparcie  organów prowadzących  publiczne  i  niepubliczne
szkoły dla dzieci i młodzieży w realizacji zadań mających na celu uatrakcyjnienie procesu edukacyjnego
dzieci i  młodzieży poprzez umożliwienie im poznawania Polski,  jej środowiska przyrodniczego, tradycji,
zabytków  kultury  i  historii  oraz  osiągnięć  polskiej  nauki.  Dofinansowanie  mogło  wynieść  do  80%
całkowitego kosztu wycieczki. Ze środków pochodzących z dotacji mogły być finansowane tylko wydatki
uwzględnione w kalkulacji kosztów wycieczki, w tym koszty przejazdu, bilety wstępu, usługa przewodnicka,
zakwaterowanie, wyżywienie, ubezpieczenie uczestników wyjazdu. 
Gmina  Grunwald  w  ramach  przedsięwzięcia  „Poznaj  Polskę”  otrzymała  dotację  celową
w wysokości 24.609,00 zł, zwrócono niewykorzystane środki w kwocie 4.949,12 zł.

Wycieczki odbyły się w grudniu 2021 r, a ich rozliczenie kształtuje się następująco:

Szkoła
Kwota

dofinansowania
Wkład własny

Całkowity koszt
wycieczki

Miejsce wyjazdu

SP Frygnowo 5.422,88 zł 1.355,72 zł 6.778,60 zł Gdynia, Gdańsk
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SP Mielno 7.200,00 zł 1800,20 zł 9000,20 zł Toruń

SP Mielno 2.400,00 zł 600,00 zł 3.000,00 zł Warszawa

SP Stębark 4.637,00 zł 1.160,00 zł 5.797,00 zł Warszawa

SP Gierzwałd 0,00 zł 0,00 zł 0,00 zł
Wycieczka 
odwołana

RAZEM: 19.659,88 zł 4.915,92 zł 24.575,80 zł

14. W dniu 5 grudnia 2021 r. w Gminie Grunwald  odbyło się  „Spotkanie z Mikołajem”, Całkowity koszt 
przedsięwzięcia to 12.532,00 zł bezzwrotna pomoc finansowa KOWR  wyniosła 10.110,00 zł.
15. Wydano  5 postanowień na podział działek  17/5 i 17/1 obręb  Gierzwałd, 62/1 obręb Frygnowo i 191/41,
133 obręb Mielno oraz dwie decyzje na podział  działek  nr  8/1 obręb Góry Lubiańskie, 62/1 obręb  
Frygnowo.
16. Dokonano sprzedaży samochodu pożarniczego OSP Zybułtowo za kwotę 7 000 zł do muzeum w 
Amsterdamie. 
17. Wydano trzy warunki techniczne na przyłączenie budynków do wody i ścieków.
18. Dokonano sprzedaży działki 288/3 obręb Mielno za kwotę 14 847 zł.
19. Wydano zgodę na sterylizację bezpańskich 3 kotów z terenu Gminy Grunwald.
21. W okresie sprawozdawczym wydano dziesięć decyzji o warunkach zabudowy.
22. Wydano jedną decyzję o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego.
23. Wydano dwadzieścia jeden  zaświadczeń dotyczących przeznaczenia nieruchomości w studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego lub miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego. 
24. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego. 
25. Wydano jedną decyzję na umieszczenie w pasie drogi gminnej urządzeń infrastruktury technicznej 
niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 
26. Sprawozdanie Referatu Gospodarki Komunalnej  za grudzień 2021 r.

 Pomalowano sufit, zbiorniki i rury przesyłowe w hydroforni Gierzwałd (zalecenia sanepidu).

 Wyremontowano i docieplono drzwi, zamontowano grzejnik w hydroforni Pacółtowo.

 Pocięto i dostarczono drewno do kotłowni Mielno i OSP Frygnowo.

 Wykonano i dostarczono skrzynki na piasek do Mielno. 

 Udrożniono sieć kanalizacyjną w Grunwaldzie.

 Usunięto awarię na przepompowni ścieków w Stębarku.

 Wymieniono pompę  głębinową z rurami i zamontowano skrzynkę elektryczną- hydrofornia w Ło-
dwigowie.

 Wyczyszczono przepompownię ścieków w Szczepankowie, Stębarku i Gierzwałdzie.

 Posypano piaskiem drogi gminne – Rychnowska Wola, Korsztyn, Domkowo, Gierzwałd, Dylewo i
Kitnowo.

 Usunięto awarię na przepompowni ścieków w Szczepankowie i Gierzwałdzie.

 Wywieziono ścieki ze zbiorników bezodpływowych  z miejscowości: Stębark, Frygnowo, Domko-
wo, Dylewko, Kitnowo do oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie.

 Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie Grunwald.

 Usunięto awarię na przepompowni w Mielnie.

 Udrożniono sieć kanalizacyjną przy lecznicy dla zwierząt w Gierzwałdzie.

 Wylano posadzkę, zaszpachlowano ściany, zamontowano drzwi i grzejniki w nowo zaadaptowanym
pomieszczeniu na warsztat.

 Dostarczono drzewo i węgiel do kotłowni w Mielnie.

 Naprawiono piec w świetlicy w Zybułtowie.

 Wyczyszczono przepompownię i naprawiono pompę w Pacółtowie.

 Wycięto krzaki przy drodze gminnej w Stębarku.
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 Wykonano rów do odprowadzania wody opadowej przy przychodni w Gierzwałdzie.

 Wyremontowano i zamontowano dmuchawę w piecu w kotłowni w Dylewie.

 Usunięto awarię na sieci wodnej Ø110 w Grunwaldzie.

Sprawozdanie jakość wody 
 Hydrofornia Gierzwałd – wyniki prawidłowe.

 Hydrofornia Pacółtowo – wyniki prawidłowe.

 Hydrofornia Pacółtówko – w trakcie badań kontrolnych 24.11.2021 wyryto bakterię  grupy coli, po
podjętych działaniach - chlorowanie i płukanie - ponownie pobrano próbkę  w dniu 6.12.2021, której
wyniki pod względem mikrobiologicznym były prawidłowe.

 Hydrofornia Kiersztanowo – wyniki prawidłowe.

 Hydrofornia Rychnowska Wola – wyniki prawidłowe.

 Hydrofornia Łodwigowo - w trakcie badań kontrolnych 23.11.2021 r. wyryto bakterię  grupy coli, po
podjętych działaniach – chlorowanie i płukanie -  pobrano próbkę  w dniu 22.12.2021 r., w wodzie
nie stwierdzono bakterii grupy coli, ogólna liczba mikroorganizmów jest podwyższona w związku z
tym woda jest warunkowo zdatna do spożycia, podjęto następujące działania: płukanie na sieci wod-
nej.

 Hydrofornia Grunwald - w trakcie badań kontrolnych 23.11.2021 r.  wyryto bakterię  grupy coli, po
podjętych działaniach- chlorowanie i płukanie- ponownie pobrano próbkę  w dniu 29.11.2021 r., któ-
rej wyniki pod względem mikrobiologicznym były prawidłowe.

 Hydrofornia Lubianek – wyniki prawidłowe.

Poinformował, że na wniosek  komisji Rady Gminy  podjęto działania w sprawie przejęcia ośrodka zdrowia 
w Stębarku przez inne podmioty  i zgłosiły się dwa organy, ale jest prośba do sołtysów o przeprowadzenie 
konsultacji i ankiet z mieszkańcami  w sprawie ilu potencjalnie będzie zainteresowanych pacjentów. Na pew-
no będzie to podmiot konkurencyjny do obecnego, ponieważ będzie punkt szczepień i poboru krwi a w przy-
szłości przyjmować będą lekarze specjaliści. 
Radna- Pani Iwona Stanka- czy wiadomo już kto jest zainteresowany. 
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  wiadomo kto,  ale podmiot   prosi ł ,  
aby ankieta była anonimowa w celu sprawdzenia jak a jest  skala zainteresowania,  i  czy 
warto zakładać ośrodek zdrowia.  
Radny- Pan Sławomir Matuszewski-  ale to jest  ważne przy podejmowaniu decyzji
o zmianie lekarza.  
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-   na chwile obecną należy ustal ić,  
czy w ogóle są chętni  do zmiany lekarza.  
Radna- Pani Małgorzata Kamińska - czy miejsce byłoby to samo ?
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-   t ak w Stębarku,  ale pomieszczenie 
to wymagać będzie remontu,  gdyż potrzebne będzie jeszcze jedno pomieszczenie dla pie -
lęgniarki  środowiskowej oraz położnej .  
Radna- Pani Małgorzata Kamińska – szkoda,  że nie poinformowano nas wcześniej  bo 
należałoby usunąć inwestycję pn.  przebudowa świetl icy wiejskiej  w Stębarku.  

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  to  nie  ma  znaczenia,  najważniej -
sze że są środki  i  wystarczy zmienić nazwę. 
Radni więcej   uwag nie zgłosi li .  

6. Przedstawienie projektu budżetu na rok 2022 wraz z jego uzasadnieniem przez Wójta Gminy.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  poinformowała,  że  w
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projekcie uchwały budżetowej na rok 2022 widnieją dochody w wysokości   38 096 93,50
zł,   z  tego  dochody  bieżące  –  34  445  614,00  zł  oraz  dochody  majątkowe  -  3  651  319,50
zł.  Wydatki   budżetu  gminy  w  wysokości   42 690 013,36  zł,   z  tego wydatki  bieżące –
34 244 234,42 zł  oraz wydatki  majątkowe – 8 445 778,94 zł .   
Deficyt  budżetu  gminy  wynosi  4  593  079,86  zł,  z  tego  deficyt  w  wysokości  2  420
737,50  zł  zostanie  pokryty   przychodami   z  niewykorzystanych   środków   pieniężnych
na  rachunku  bieżącym budżetu,  wynikających z  rozl iczenia  dochodów i  wydatków nimi
finansowanych  związanych  ze  szczególnymi  zasadami  wykonywania   budżetu
określonymi   w odrębnych  ustawach,natomiast   deficyt   w  wysokości   2  172 342,36   zł
przychodami   pochodzącymi   ze   sprzedaży  papierów  wartościowych  wyemitowanych
przez  Gminę  Grunwald.  Planowana  jest  łączna  emisja  papierów  wartościowych  na
łączną  kwotę  10  000  000  zł  z  tego  na  deficyt  w  wysokości  2  172  342.36  oraz  7  827
657,64 na spłatę wcześniej  zaciągniętych kredytów i  pożyczek.  
Wydatki  inwestycyjne przewidziane do real izacj i  w 2022 roku w wysokości  8 380778,94
zł,  odczytano załącznik nr 3 uchwały ws.  uchwalenia budżetu Gminy Grunwald  na rok 
2022 za nr 3.

Radni uwag nie zgłosi li .  

6.1.  Odczytanie  opinii  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady
Gminy.

Przewodnicząca Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  odczytała  opinię  Komisj i  Budżetu
Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy zał  nr  4.

Radni uwag nie zgłosi li .  

6.2. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na rok 2022.

Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  odczytała  opinię  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały  budżetowej  na  rok  2022  zał  nr  5  oraz   opinię
Regionalnej  Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały WPF 2022-2035 zał  nr  6.

Radni uwag nie zgłosi li .  

6.3. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na rok 2022.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził ,  że  można  dyskutować  nad  obiema
dokumentami  tj .  projektami  uchwał  budżetowej  i  WPF,  gdyż  one  są  nierozłączne.
W nawiązaniu  do  opini i  komisj i  BRiRG Rady  Gminny  to  zgadam  się  z  jej  t reścią,  gdyż
nie  zgadzam    się  z  tym  co  zostało  przedstawione  radnym  i  nie  nadaje się  do
zatwierdzenia  przez Rade Gminy.  Projekt  przedstawiony nadaje się do odrzucenia i  będę
tak  głosował,  jest  to  moje  subiektywne  odczucie.  W  projekcie  są   nieprawidłowo
naliczone  planowane   przychody  jaki  i  wydatki.   Zaplanowany  ogromny   deficyt  w
wysokości  4  593  095  zł ,  który  wzrośnie  o  ok.  4  500  000  zł  w  związku  z  opłatą
eksploatacyjną,  która  nal iczona  została  w  roku  2018,  czyli  za  mojej  kadencji .  Niestety
nie  zostały  one  zreal izowane  i  nic  nie  wskazuje  na  to,  że  zostanie  ona  zreal izowana,
pieniądze  te  się   pojawiają  s  i  znikają  w  zależności  od  potrzeb.  Oba  te  projekty  zostały
przygotowane  tylko  po to,  aby uzyskać  pozytywną opinię  RIO a  nie  ma nic  wspólnego z
faktycznym  stanem  finansowym  gminy.  Projekt  WPF  opracowany  jest  w  programie
komputerowym,  w  którym  wpisuje  się  w  odpowiednie  rubryki  kwoty  aby  docelowo  aby
system  nie  wykazywał  błędów  na  czerwono.    RIO  oceniło  pozytywnie  pod  względem
zgodności  z  prawem,  ale  czy  on  jest  realny,  to  ja  się  z  tym  nie  zgadzam.  Trzeba  się
zastanowić,  bo  Wójt  jak  dziś  powiedział ,  że   nie  ważne  pod  jakim  hasłem  widnieje
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inwestycja  to  się  zmieni.  Radni  muszą  się  zastanowić,  gdyż   Wójt  przygotowuje  budżet
i  jest  to  jego  kompetencja,  i  jest  teraz  tylko  szansa,  żeby  wypowiedzieć  się  na  temat
budżetu  i  go  zatwierdzić  bądź  nie,  bo  później  już  nie  będzie  możliwości .    Inicjatywa
zmian  do  budżetu  należy  tylko  do  Wójta,  bo  potem  już  rada  nie  może  nic  zmieniać
w  budżecie.  W  tej  chwil i  jeżeli  przyjmiemy  ten  budżet  z  nierealnymi  dochodami
i  ogromnym  zadłużeniem  to  nie  będzie  potem  można  zmienić.  Nie  wieżę,  że  jest
zgromadzonych  2  500  000  zł  na  koncie  depozytowym.   Prawdopodobnie  gdyby  to  było
to nie byłoby potrzeby zaciągania kolejnych zadłużeń.  

Brak  szczegółowej   analizy  planowanej  emisj i  obligacji  jest  w  obecnej  chwil i   przy
wzroście  inflacj i ,  bo  im  wyższa  inflacja  tym  wyższy  jest  WIBOR,  na  którym opiera  się
kredyt  i  automatycznie  wzrasta  koszt  kredytu.    Jeżel i  już  zaciągnąć  obligacje  w  celu
restrukturyzacji ,  to  może  jest  i  dobra  droga,  jak  to  przedstawiła  Pani  Skarbnik  aby
odciążyć  gminę  ale  proszę  przedstawić  mi  instytucję,  która  przedstawi  nam  obliczenia
i  kalkulację,  która   zobrazuje  korzyści .   Obliczenia  Pani  Skarbnik  są  niefachowe,
uproszczone  i  na  poziomie  ucznia  szkoły  średniej.  Kredyty,  które  w  chwili  obecnej
gmina  posiada  są  na  przyzwoitym  poziomie,  oprócz  tego   zaciągniętego   w  DFF,  który
zaciągną obecny wójt  ,  i  nie  podlega on prawdopodobnie  negocjacji ,   bo  na  pewno DFF
jest  parabankiem  i  t rzeba  będzie  spłacić  wszystkie  odsetki  .   Należy  sprawdzić
wszystkie  umowy  z  bankami  i  analizować  co  się  bardzie  opłaci .  Przy  emisj i  obligacj i
potrzebna jest  dokładna analiza  i  opłacalność tej  czynności .  W tej  chwil i  wygląda,  na  to
że próba  emisja  obligacj i  jest  potrzebna  tylko  po  to  aby ukryć  kredyt  w rachunku,  który
będzie  potrzebny  na  rok  przyszły  w  sumie  2  780  000  zł ,  czyli  dodatkowo  do  tego  co
zostało  zaciągnięte  w  roku  2021r.  Nie  mam  pewności,  czy  kwota  planowanego
przychodu na  depozycie  w kwocie  2  420 737,64  zł  nie  zostały  wykorzystane  na  wydatki
bieżące  w roku  2021  o  tym wiedzą  tylko  Państwo,  które  te  pieniądze  wydatkują.  Do  tej
wiedzy  ja  nie  mogłem  dotrzeć  mimo,  że  zadawałem  szczegółowe  pytania  ale  wiadomo
jaka  jest  obecnie  w  gminie  poli tyka  udzielania  odpowiedzi,  jest  szereg  wyroków
sadowych  niekorzystnych  dla  wójta  w  tej  sprawie.  Nie  do  przyjęcia  jest  w  planie
wydatków  wzrost  wynagrodzenia   np.  dział  700 gospodarka  mieszkaniowa  rozdział  704
dział   410 zaplanowano sumę 1 897 433 zł ,  czyli  prawie mil ionowy wzrost.  Nie wiem i le
osób  tam  pracuje  ale  taki  wzrost  jest  nieprzyjęcia  .  Następna  sprawa  za  wstrzymaniem
się  do  podjęcia  budżetu  jest  wzrost  cen  energii ,  opłaty  za  gaz  należałoby  to  dokładnie
przeanalizować.  

Zaplanowane  na  dzień  dzisiejszy  inwestycje  są  nie  realne  do  wykonania  gdyż  gmina  na
dzień  dzisiejszy  nie  posiada  żadnych  zdolności  inwestycyjnych,  jest  to  moje
stwierdzenie  subiektywne.  Wskazuje  na  to,  że  przez  trzy  ostanie  lata  załączniki  3  i  3a
kończyły  się  na  koniec  roku  małymi  wskaźnikami  wykonania  oraz  fakt,  że  nie
zreal izowany  jest   funduszy  sołecki.  Fundusz  sołecki  to  podstawa  wykonania,  uważam,
że  środki  te  powinny  trafić  na  początek  roku  na  oddzielne  konta.  Nie  byłem
zwolennikiem funduszu soleckiego ale go real izowałem. 

Wniosek  jest  jeden,  aby  wydobyć  gminę  z  tej  trudnej  sytuacji  finansowej  należy  po
odrzuceniu przedstawionych projektów uchwał ws.  uchwalenia  budżetu na rok 2022 oraz
WPF  2022-2036  w  całości  go  odrzucić  i  przystąpić  do  sporządzenia  nowego  projektu
przy  rzetelnym  obliczeniem  dochodów,  uwzględniając  zobowiązania  do  wypłacenia.
Nigdy  nie  otrzymałem  odpowiedzi  jakie  mamy  zobowiązania  wymagalne
i  niewymagalne.  Jeżeli  po  zbilansowaniu  wszystkich  kwot  należy  przedstawić  sumę
Radzie  Gminy  bo  to  ich  wybral i  mieszkańcy  i  powinni  decydować  jakie  wnioski
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real izować.  W  sprawie  WPF  to  mam  zarzuty,  że  jest  on  mało  realny  do  wykonania
zgodnie  z art  226 ustawy o f inansach publicznych  Wieloletnia prognoza finansowa powinna być
realistyczna i określać dla każdego roku objętego prognozą oraz art. 243 pkt. 2 dla roku poprzedzającego
rok budżetowy, na który ustalana jest relacja, przyjmuje się planowane wartości wykazane w sprawozdaniu
za trzy kwartały z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego.  Na dzień dzisiejszy tylko Pan
Wójt i Skarbnik wie jakie będzie sprawozdanie za czwarty kwartał i biorąc pod uwagę tylko trzy kwartały
wychodzi, że dochody stanowią sumę 36 mln zł więc skąd planuje się 38 mln zł w WPF. Nie wiadomo, czy
gminę stać na wynagrodzenia i składni w roku 2022 w zał nr 1 WPF  jest planowane 17 663 351 zł a jak
opuszczałem stanowisko to było ok 8 mln zł z pochodnymi. WPF według mnie zostało sporządzone pod
planowaną emisję obligacji w wysokości 10 mln zł i dopasowane wszystkie składniki. Apeluje do radnych
aby  się  zastanowić  gdyż  po  uchwaleniu  budżetu  zmiany  są  jedyną  kompetencją  wójta.  Zgodnie  z
przepisami  budżet  można uchwalić  do końca stycznia w związku z  szczególną sytuacją  a taka jest  bo
między  innymi  panuje  Covid-19.  Dodatkowy  miesiąc  można  wykorzystać  na  przygotowanie  nowego
projektu budżetu. 

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  miałam  dziś  nie  zwierać  głosu,  ale  zmieniłam
zdanie,  aby  pewna  pani  miała  o  czym  pisać.  W  sprawie  budżetu  odbyły  się  t rzy
posiedzenia  komisj i  i  przedstawiono  opinię  Wójtowi,   i  żadne  z  propozycji  złożonych
przez radnych nie zostały  uwzględnione poza dotacją dla GOK. 

W sprawie  budowy  targowiska  to  pojawia  się  ten  temat  na  okrągło  i  gmina  ma  dołożyć
do  tej  inwestycji  200  000  zł .   Na  ostatniej  komisj i   Pani  Skarbnik  poinformowała,  że
premier  podpisał  ustawę,  ale  jest  to  ustawa  o  ułatwieniu  prowadzenia  handlu  w  piątki  i
soboty  przez  rolników  i  ich  domowników.  Miejsce  do  handlu  w  piątek  i  sobotę  określa
Rada  Gminy  w drodze  uchwały.  Miejsce  a  nie  musi  to  być  targowisko  z  infrastrukturą  a
takie  miejsce  mamy.  Przedmiotem  handlu  o  których  mowa  w  ustawie  mogą  być  tylko
produkty rolne i  spożywcze lub  rękodzieła  wytworzone  w gospodarstwie  domowym.  Nie
wiem,  czy mamy taki  nadmiar  pieniędzy żeby dokładać 200 000 zł ,  która  może będzie  w
piątki  i  soboty  wykorzystana  albo  i  nie,  na  które  trzeb  będzie  przeznaczyć  środki  na
utrzymanie.  Tego  samego  dotyczy  ośrodek  zdrowia,  od  bardzo  dawna  komunikowano
aby  szukać  nowego  podmiotu  a  nie  przeznaczać  środki  na  świetl ice.  To  nie  jest  tak,  że
może  być  zapisane  inaczej,  powinno  być  zapisane  zgodnie  z  przeznaczeniem  i  takich
punktów jest  więcej .  

Radny  Powiatowy-  Pan  Jan  Kacprzyk-  usłyszałem,  że  gmina  przeznaczyła  50  000  zł
na  remont    drogi  w  Kiersztanowie.  Prozę  mi  to  wyjaśnić,  gdyż  jako  członek  Rady
Powiatu  nigdy nie  słyszałem o  takiej  inwestycji  i  gmina  nie  składała  żadnej  propozycji.
Proszę  także  odpowiedzieć  na  pytanie  w  związku  z  niedawno  uchwalonym  planem  WPI
Gminy Grunwald wypatrzone zostało ,  że znajdują się inwestycje na drodze powiatowej.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  w  sprawie  targowiska  to  ustawa  jasno  określa,  że
miejsce  targowe  określa  Rada  Gminy   i  dziwie  się,  że  gmina  z  takim  uporem  dąży  do
budowy  targowiska.  Bardzo  łatwo  było  uzyskać  dofinansowanie  do  targowiska
i  skorzystały tylko dwie gminy wiejskie a znaczna większość to gminy miejskie.  

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –   w  sprawie  opinii  komisj i
BRiRG w  uzasadnienie są zarzuty:
1)  brak  dyskusji  nad  propozycjami  do  budżetu  i  wspólnego  wypracowania  listy  zadań
priorytetowych  na  kolejne  lata-  art .  223  u.o.f.p  określa,  że  inicjatywa  w  sprawie
sporządzenia   projektu  uchwały  budżetu  należy  do  jednostki  samorządu  terytorialnego,
czyli  do wójta więc dyskusja byłaby niezgodna z tym art .
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2)  zbyt  duży  deficyt  i  inwestycje  finansowane  z  kredytów  –  wprowadzone  do  budżety
zgodnie z WPI i  jest  to wykonanie tej  uchwały.
3)   brak  zgody  na  emisję  obligacji  na  10  mln  i  dalsze  zadłużanie  gminy  –  jest  to
restrukturyzacja  i  brak  jej  pogorszy  sytuacje  gminy.  W związku z  wypowiedzią  Pana  H.
Kacprzyk  oczywiście  wzrośnie  WIBOR  i  będziemy  płacić  większe  raty  na  wszystkich
kredytów.
4)  niczym  nieuzasadniona  wielkość  dofinansowania  dla  GCSiR  –  jest  to  podobny
poziom do poprzedniego roku.
5)   włączona  do  dochodu opłata  eksploatacyjna  która  po  raz  kolejny  jest  kwotą  tylko  na
papierze  i  brak  jej  wyegzekwowania  –  jest  ona  egzekwowana
i  wielokrotnie  było  omawiane  to  przez  radce  prawnego  i  jest  duża  szansa  aby  ta  opłatę
odzyskać.
Dodatkowo  Komisje  rekomendują  usunięcie  z  zadań  inwestycyjnych  inwestycji
f inansowanych  z  kredytów  i  pożyczek:  budowa  sieci  wodociągowej  do  Kolonii
Kiersztanowo  oraz  budowa  sieci  wodociągowej  do  miejscowości  Lipowa  Góra  te  dwie
inwestycje były w WPI.
Budowa drogi gminnej w miejscowości Mielno oraz budowa  targowiska  w  miejscowości  Ulnowo
to  na  te  dwa  zadania  zostały  złożone  wnioski  na  dofinansowanie.  Budowa  targowiska  w
miejscowości  Gierzwałd  to  nie  jest  ona  f inansowana  z  kredytów  tylko  z  wydatków
bieżących.  
Nie  zostały  one  uwzględnione  w  projekcie  budżetu  dlatego,  że  to  co  zostało
przedstawione  jest  to  kwota  sfinansowana  z  kredytów  1   251  855  zł  natomiast  są  to
usunięte  środki  z  budżetu   1  483  301,  czyli  zostaje  wolnych środków 231 446  zł  z  czego
radni  chcą  przesunąć  zadania  z  kredytów  na  zadania  własne  na  kwotę  365  000  zł  więc
brakuje  ponad  100  000  zł  i  nie  byłam  w  stanie  tego  dokonać.  Jedna  kwota  zgodna  to
dotacja dla GOK. 
W  odniesieniu  do  wypowiedzi  w  sprawie  deficyty,  zostało  to  w  uchwale  zostało  to
opisane.  Deficyt  budżetu  gminy  wynosi  4  593  079,86  zł ,  z  tego  deficyt  w  wysokości  2
420 737,50 zł  jest  to kwota z  Rządowego  Funduszu  Inwestycji   Lokalnych  i  jest  ona na
koncie  bankowym  naszym  i  można  to  sprawdzić  i  pokarzę  Panu,  ma  Pan  do  tego  prawo.
Zarzut ,  że  pieniądze  te  zostały  wykorzystane  jest  nie  t rafny  gdyż  nie  można  przeznaczyć
ich na wydatki  bieżące i  powinien Pan o tym wiedzieć.  
Twierdzi  Pan,  że  nie  wpłyną  takie  dochody  jakie  zostały  zaplanowane,  dlaczego  Pan  tak
twierdzi?  Wszystkie  dochody  są  dokładnie  przeliczenie  i  mają  odzwierciedlenie  w
dochodach  tak  jak  oplata  eksploatacyjna.  Inicjatyw  w  sprawie  zmian  budżetu  to
oczywiście  jest  to  wyłączna  inicjatyw  wójta  ale  także  projekt  budżetu  jest  kompetencją
wójta.  Zestawienie dotyczące wyliczenia odsetek kredytu został  przedstawione radnym za
pośrednictwem posiedzenia.pl  są  one  uproszczone  aby  jak  najłatwiej  odczytać.  Widać  na
nim  jakie  są  różnice  jeżel i  nie  weźmiemy  obligacj i  lub  pożyczki  czy  kredytu.  WIBOR
jest  składnikiem  oprocentowania  i  będzie  płacony  w  każdym  przypadku  nie  zależnie  czy
jest  to  nowe  zadłużenie  czy  stare,  różnicą  jest  oprocentowanie  a  obecne  kredyty  są
wyższe niż nowe, ale jest  to decyzja radnych i  nikt  się nie będzie upierał.
W sprawie  wynagrodzeń to  jest  zmiana uchwały w roku 2021,  która  zmienia  kwalifikację
budżetową  i  został  dokonany  podział,  który  uwzględnia  podział  na  stanowiska  pracy
i  usługi  dlatego  wszystkie  wydatki  dotyczące  RGK  nie  są  już  dzielone  na  palaczy,
oczyszczalni  i tp. ,  wszystko  zostało  zbite  do  działu  700  i  dlatego  jest  taki  wzrost.  Po
zliczeniu  wcześniejszych  działów,  które  zostały  złączone  kwota  byłaby  podobna
oczywiście  z  różnicą  dotycząca  wzrostu  minimalnej  krajowej.  Wzrost  wynagrodzeń także
w  tym  roku  jest  duży.  Ceny  energii  zostały  także  uwzględnione,  planuje  się  55%  wzrost
kwoty  przeznaczonej  na  energię.  Zmiany  cen  węgla  zostały  przedstawione  na  ostatniej
komisji  o  zmianach  cen  węgla   i  przy  najbl iżej  sesj i  przy  wprowadzeniu  zmian  będzie
należało je zwiększyć.  
Załącznik  nr  3a  są  to  pozostałe  wydatki  majątków  a  załącznik  nr  3  to  są  wydatki
inwestycyjne  pozostałe  wydatki  są  związane  z  dotacjami  i  są  one  real izowane  w  100%.
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Proszę odpowiedzieć w której  części  według Pana WPF jest  niereal istyczna bo nie wiem i
nie  rozumiem  zarzutu.  W  sprawie  szczególnego  wypadku  dla  którego  można  przesunąć
uchwalenie  budżetu,  ja  nie  widzę  takiego  przypadku  a  Covid  nie  jest  powodem,  bo  się
spotkaliśmy i obradujemy. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził ,  że  wypowiedź  Pani  Skarbnik  nie  wyjaśniła
wątpliwości  ani  nie  udzieli ła  odpowiedzi  na  zadane  pytania.  Skąd  wzięła  się  taka  suma
w  WPF  opieram  się  na  sprawozdaniach  publikowanych  na  BIP i  wystarczy  zl iczyć  trzy
kwartały  dodać  czwarty  i  wyjdzie  36  mln  a  nie  38  mln  zł.  Uważam,  że  ciężko  będzie
zreal izować  36  mln  zł  już  Pani  przel iczała,  że  wyniesie  ok  35  mln  zł  i  już  doskonale
pani  wie  ile  wyniosły  dochody  w  roku  2021.  Brak  analizy  emisj i  obligacji  to  nie,  że
Pani  opinia  i  wyliczenia  tylko  powinny  być  konkretne  analizy  banków  oferujących
emisję  poparte  specjal istycznymi  analizami  ekonomistów  i  konkretnymi  dokumentami
a  nie  swoimi  odczuciami.  Nie  stwierdziłem,  że  Covid  jest  przyczyną  tylko,  że  jedną  z
powodów ale  główną  przyczyną  jest  nierzetelne  sporządzenia  WPF.  Proszę  postawić  się
w  sytuacji  radnych,  którzy  będą  musiel i  wytłumaczyć  mieszkańcom  czemu  nie
zreal izowani  funduszy soleckich bo brakuje  500 000 zł  a  Pani  twierdzi ,  że  ma 2 500 000
zł  w banku.  Stosowałem w swoich czasach pożyczać pieniądze nawet a GOPS ale jak ma
się pieniądze to nie ma potrzeby zaciągać kredytów. 

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  myślałem,  że  nowy  radny  wziął
sobie  moje  życzenie  do  serca   ale  się  pomyliłem bo dalej  jest  Pan  mistrzem manipulacji
i  kłamstwa.   Nie  przypominam  sobie  aby  choć  raz  występował  Pan  z  wnioskiem  o
udostępnienie  informacji  publicznej,  nigdy  takiego  wniosku  nie  było  jeżel i  chodzi  o
finanse  gminy.  Powiedział  Pan,  że  dobrą  drogę  obral iśmy  w  sprawie  emisji  obligacj i  i
nie  muszę  Panu  przypominać  co  Pan  na  tej  sal i  głosił ,  żeby  brać  kredyty  i  pożyczki  a
tych  wójtów  co  nie  biorą  to  pozwalniać.  Jest  to  manipulacja  aby  wywrzeć  presję  na
radnych i  proszę  radnych aby przegłosować  ten  budżet ,  który  ma pozytywną opinie  RIO
a  w  ciągu  roku  zawsze  można  dokonać  zmian  i  nie  słuchajcie  blefu,  że  jak  dziś
zatwierdzicie budżet  to już zmian nie  będzie.  Jak otrzymamy dofinansowywanie na dwie
drogi  to  już  trzeba  robić  przesunięcia  .Co  do  Ośrodka  zdrowia  prozę  o  wniosek  i
zmienimy  przeznaczenie  środków   ale  nie  wiem,  czy  jest  sens  bo  może  się  okazać,  że
ośrodek  zdrowia  z  powodu  małej  i lości  chętnych  nie  powstanie  to  też  zapis  będzie  do
zmiany.  Cieszę  się,  że  Radny  Powiatowy  w  końcu  po  3  latach  nas  odwiedził  na  sesji .
Panie  Radny  ja  wykonuje  uchwałę  Rady  Gminy  i  żeby  rozmawiać  ze  Starostą,  nie  z
szyją tylko z głową to muszę mieć kwit  bo nie pójdę z pustą kieszenią i  zacznę rozmowę
o  budowie  drogi .  Ile  razy   zabrał  głos  przy  projekcie  budżetu  Pan  Wicestarosta  aby
walczyć  o  środki  finansowe  na  remont  drogi  Rychnowo  –  Kiersztanowo,  i le  Pan
wywalczył.  Z  tego  co  wiem  to  jesteśmy  jedyną  gminą  w  powiecie,  która  nie  otrzyma
środków  na  remont  drogi  powiatowej  mimo  że  mamy  swojego  radnego  z  funkcja
wicestarosty.  Wynika  z  tego,  że  albo  nie  ma  Pan  nic  do  powiedzenia  i  nikt  Pana  nie
słuch  to  po  co  Pan  tam  jest?   Zgodnie  z  pismem  od  Starosty  to  inwestycja  ta  miała  być
ujęta  w  budżecie  na  rok  2022   pod  warunkiem   uzyskania   dofinansowania  z  zewnątrz.
W  chwili  obecnej  nie  ma  takich  środków  ale  będzie  nowy  nabór  i  środki  mogą  się
pojawić i  mam nadzieje,  że wicestarosta  będzie zabiegał.  Pan Wicestarosta  nie odwiedza
mnie  w  Urzędzie,  nigdy  nie  przyszedł  i  nie  porozmawiał  o  gminie.  Gorąco  apeluje  do
radnych  o  przyjecie  uchwały  budżetowej  na  rok  2022  i  WPF,  była  dyskusja  oraz
pozytywna opinia  RIO a zmiany będzie można omawiać w kolejnych miesiącach.  

Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  dlaczego  Wójt  nie  wspomina  o  dobrych  rzeczach  ze
strony  starostwa  np.  pięknie  wyremontowana  droga  z  Gląd  do  Tułodziadu  gdzie  gmina
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złotówki  nie  dołożyła.  Jesteśmy  wdzięczni  za  dobrą  drogę  i  za  czasów  starego  sołtysa
było  robione  pod  górkę,  przy  zbieraniu  podpisów zarzucano,  że  robimy  sobie  kampanie
wyborczą a  obecny starosta  wyremontował  drogę i  jesteśmy wdzięczni  a gmina złotówki
nie dołożyła.  

Radny Powiatowy- Pan Jan Kacprzyk-  dlaczego rzadko bywam, bo ton w jakim odnosi
się  Pan  do  radnych  i  mieszkańców  gminy  mnie  przeraża.  Taka  sama  droga  jest  do
starostwa  i  wielokrotnie  widzę,  jak  krąży  Pan  koło  budynku  i  może  Pan  zajść  do
starosty  jak  i  do  mnie,  i  porozmawiać  o  sprawach  inwestycyjnych.  Wyciągałem
wielokrotnie  do Pana rękę z Zarządem Powiatu  i  obiecał  Pan nam wsparcie  a  potem nas
oszukał  w  przeciwieństwie  do  Wójta  Gminy  Dąbrówno,  który  się  z  tego  wsparcia  nie
wycofał,  więc  pokazał  Pan,  że   nie  jest  poważnym partnerem do  rozmowy.  Teraz,  także
wyciągam  rękę  do  radnych  po  prawej  i  lewej  stronie,  ja  nigdy  was  nie  dziel iłam
i  deklaruję,  że  jestem  chętny  do  współpracy  i  będziemy  składać  kolejne  wnioski  aby
wyremontować  drogę  do  Pacółtowa,  która  nie  otrzymała  wsparcia.  To  nie  o  to  chodzi
żeby  sobie  wypominać  błędy  tylko  próbować  się  porozumieć,  ale  jak  widzę  jak  się  Pan
odnosi  do  radnych  i  byłego  wójta  to  ciężko  jest  znaleźć  kompromis,  trzeba  zacząć
pracować nad sobą.  Zadałem Panu pytanie,  czy Pan rozmawiał  z  Dyrektor  Zarządu Dróg
Powiatowych  lub  Starostą  w  sprawie  inwestycji  dróg  powiatowych,  ciesze  się  kiedy
gminy  partycypują  w  kosztach  dlatego  liczę  na  to,  że  się  Pan  zreflektuje  i  kwota
50  000zł  jest  nie  poważną  propozycją.  Jeżel i  tworzy  Pan  budżet  czy  WPI  to  proszę
skonsultować  inwestycję  z  właścicielem  drogi  i  każdy  powinien  się  zająć  swoimi
zadaniami  a  jeżeli  możemy  współpracować  na  wspólnej  płaszczyźnie  to  róbmy  to
kulturalnie.  Nie  wypominajmy  już  sobie  co  było,  bo  jest  Pan  już  wójtem  3  lata  i  też
mógłbym  jako  mieszkaniec  ocenić  co  mógł  Pan  przez  ten  czas  zrobić.  Przyszedłem  tu
jako  Wicestarosta  aby  z  radnymi  i  z  wójtem  współpracować  ale  ta  współpraca  musi
polegać  na  współpracy  a  nie,  że  Pan  nam  mówi  co  my  mamy  robić  i  tak  możemy
współpracować  i  drzwi  są  zawsze  u  mnie  otwarte  i  u  Pana  Starosty  także,  bo  to  z  nim
chce  Pan  rozmawiać  bardziej .  Czy  wysyłane  było  pismo  do  starostwa  informujące,  że
gmina chce wesprzeć powiat  kwotą 50 000 zł  na remont drogi .

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  Pani  Ewo  bardzo  się  cieszę,  że
droga  powstała  ale  utrzymanie  dróg  powiatowych  jest  zadaniem  powiatu  a  to,  że
dokładamy  to  jest  bardzo  dobrze.  Nie  mogę  dziś  wysłać  informacji  do  starostwa  kiedy
nie  mam  jeszcze  tego  zatwierdzonego  przez  radnych.  Rozmawiałam  z  dyrektor  i
informowałem,  że  jesteśmy  zainteresowani  dokładać  do  dróg  a  remont  tej  drogi  to  była
inicjatywa  Radnych  aby  wprowadzić  to  do  WPI  i  to  real izujemy.  W  sprawie  wizyt
w  starostwie  to  nie  da  się  zl iczyć  i le  razy  już  byłem  na  różnych  spotkaniach  natomiast
Wy nigdy się u nas nie pojawil iście.  

Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  chciałem kulturalnie  prowadzić  rozmowę  ale  widzę,  że
przyjął  Pan  formułę  byłego  radnego  ale  ja  się  nie  boję  takiego  tonu.  Proszę  sprawdzić
i le  ja  zrobiłem  inwestycji  drogowych  za  swojej  kadencji  a  i le  Pan  zrobił  przez  3  lata  i
może  nabierze  Pan  pokory.  Zliczy  Pan  swoje  inwestycje  wszystkie  i  porówna  do  tej
inwestycji  zreal izowanej  przez  powiat  na  kwotę  ok  6  mln  zł ,  doda  Pan  nawet
niewypłacone sołectwom fundusze i  może nabierze Pan pokory.  Nie  tak działa  się  na dla
dobra  gminy,  że  wpływa  się  na  radnych  aby  głosowali  wbrew  swojego  sumieniu.
Oznajmiłem  tylko  swoje  zdanie,  że  budżet  na  rok  2022  sporządzony  jest  niesumiennie
i  na  następną  sesję  przygotuję  analizę  szczegółową  i  chciałbym  zobaczyć  na  koncie
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depozytowym  te  pieniądze  nawet  z  Panią  pojadę  do  banku,  bo  chciałbym  zobaczyć  te
pieniądze.  

Radni uwag nie zgłosi li .  

(ogłoszono 10 min.  przerwy).  

7  . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  
7  .1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- o dczytała ww. uchwałę        (zał.nr  7) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

status ilość procent status ilość procent

ZA 6 42.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 8 57.14 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

1 6.67 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW
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15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosi li .  

7  .2. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  złożyła  wniosek  o
nieodczytywanie treści  uchwały.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęto wniosek.  
Radny Zbigniew Napłoszek- poprosi ł ,  aby najistotniejsze informacje odczytać.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- o dczytała ww. uchwałę        (zał.nr  8) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

status ilość procent status ilość procent

ZA 6 42.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 8 57.14 % oddanych głosów 14 93.33 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

1 6.67 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW
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15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosi li .  

7  .3.   w sprawie   wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku Spółdzielczego w Olsztynku  
na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- o dczytała ww. uchwałę        (zał.nr  9) .  

Radni  uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku Spółdzielczego w 
Olsztynku na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 10 76.92 % pula głosów 15 -

PRZECIW 1 7.69 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

2 15.38 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA
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Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto uchwałę nr XLV/349/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  w sprawie    wyrażenia
zgody na ustanowienie hipoteki  na rzecz Banku Spółdzielczego w Olsztynku na

nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy Grunwald.  

7  .4.    w  sprawie  uchwalenia    Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  
alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii i innych uzależnień na rok 2022.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
10).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii i innych uzależnień na rok 2022;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA
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14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .  

Podjęto uchwałę nr XLV/350/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  w sprawie  uchwalenia
Gminnego programu profilaktyki  i  rozwiązywania problemów alkoholowych,

przeciwdziałania narkomanii  i  innych uzależnień na rok 2022.  

7.5.  w sprawie utworzenia „Klubu Senior+”. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
11).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie utworzenia „Klubu Senior+”;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 11 84.62 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

2 15.38 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA
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13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Radni uwag nie zgłosi li .  

Podjęto uchwałę nr XLV/351/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  w sprawie  utworzenia
„Klubu Senior+”

7.6.   w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy   
s tałych komisji  rady na 2022 rok.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
12).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisji rady 
na 2022 rok.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA
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11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .  

Podjęto uchwałę nr XLV/352/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.    w sprawie ustalenia planu
pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych komisji  rady na 2022 rok.

7.7.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad
bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald  a Gminą Miejską Ostróda.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
13).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą Miejską Ostróda;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .  

Podjęto uchwałę nr XLV/353/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.   w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie opieki  nad bezdomnymi

zwierzętami pomiędzy Gminą Grunwald a Gminą Miejską Ostróda.  

7.8.        w sprawie zmian WPF Gminy Grunwald na lata 2021-2032.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  n a  koniec  roku  zawsze  podejmuje  się  uchwałę
zmieniającą budżet ,  ale  dotyczy ona niewielkich zmian jest  tzw.  uchwałą  czyszcząca.  Są
w  niej  niewielkie  zmiany,  które  trzeba  wyrównać.  Niestety  przedstawiony  projekt
uchwały  nie  jest  taką  uchwałą.  W  przedostatnim  dniu  roku  proponuje  się  bardzo  duże
zmiany w budżecie  to  tak  jakby wyrazić  zgodę na:   brak realizacj i  funduszu sołeckiego,
brak  real izacji  inwestycji ,  na  nieterminowe  opłacanie  faktur  i  innych  zobowiązań
gminy.  Uchwała  potrzebna  jest  zarządowi  gminy  do  poprawienia  wyników  w  celu
uzyskania  pozytywnej  opinii  RIO.  Najpierw jesteśmy namawiani  do  przyjęcia  nierealnej
uchwały  co  miało  dziś  wcześniej  miejsce  a  później  jesteśmy  zachęcani  do  zmian
budżetu,  o  tym  co  mówiłem  wcześniej  t j .  do  zmniejszenia  dochodów  i  wydatków bo  od
początku  były  one  nierealne.  Może  to  służyć  do  sprawy udzielenia  absolutorium gminy,
jest  to bardzo ważna uchwała podsumowująca prace zarządu gminy.  

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  na  komisji  była  zmiana
szeroko  omawiana,  na  której  radnego  nie  było  więc  nie  zna  powodów,  dla  których
zmiany są  dokonane  i  dlaczego.  Nie  ma ujętych  zmian  w funduszach sołeckich  kwoty  te
są  bez  zmian,  duże  zmiany  były  robione  w  październiku  i  l is topadzie.  Zmiany  dotyczą
przesunięć  dużych  inwestycji  i  faktury  będą  wystawienie  po  naprawieniu  niejasności  i
faktury  będą  wystawione  w  styczniu,  dodatkowo  inwestycja  przebudowy  drogi  w
Gierzwałdzie  będzie  rozpoczęta  z  powodu  Covid  -19  ale  termin  zakończenia  nie  jest
zagrożony.  To są główne zmiany,  które rzutują na kwoty takie jakie są.  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- przecież fundusz sołecki  wygasa z końcem roku.  

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  ale  czy  widzi  Pan,  że  fundusz
sołecki  został  zmieniony.  Fundusz  sołecki  nie  jest  zmieniany  w  tej  uchwale  więc  nie
rozumiem czemu zarzutu.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  nie  realizując  dochodów  własnych  skazuje  się  na
niezreal izowanie  funduszy  sołeckich  bo  nie  widzę  innych  przyczyn  jak  nie  opłacanie
zadań  z  funduszu  sołeckich  jak  brak  środków.  Mam  dużo  skarg  od  sołtysów,  żebym  tą
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sprawę  poruszył  a  taka  odpowiedź,  że  nie  rusza  się  funduszu  sołeckich  to  jest  mijanie
się z prawdą.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
14).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 -

PRZECIW 3 23.08 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

3 23.08 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Radni uwag nie zgłosi li .  
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Podjęto uchwałę nr XLV/354/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032.

7.9.  w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
15).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 -

PRZECIW 3 23.08 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

3 23.08 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Radni uwag nie zgłosi li .  
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Podjęto uchwałę nr XLV/355/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.   w   sprawie zmian w
budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.

7.10.        w sprawie powołania Komisji  Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
16).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO 
SIĘ

0 0 % nieoddanych 
głosów

2 13.33 %

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .  
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Podjęto uchwałę nr XLV/356/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.   w  sprawie powołania
Komisji  Inwentaryzacyjnej  Mienia Komunalnego.  

8  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny- Pan Jerzy Sawicki- przedstawił sytuację w miejscowości Dylewko w sprawie działki prywatnej, ne
której usytuowana jest wiata gminna oraz z której wchodzi się na świetlicę wiejską oraz kaplicę. Sprawa była
już poruszana na wcześniejszych sesjach i był wniosek o zamianę działki ale do tej pory nie ma rozwiązania
i właściciel zagrodzi działkę powodując uniemożliwiając dostęp do wiaty i świetlicy gminnych. Pani Sołtys
twierdzi,  że jest to działka gminna ale wszyscy wiedzą, że jest moja. Wystąpiłem wnioskiem o zamianę
działki oraz o wykup działki sąsiadującej.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  jest  to  temat  na
dyskusję na wspólnym posiedzeniu komisji .  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-   w związku z  tym,  że  planuje  się  inwestycję  w Mielnie
dotyczącej  budowy  farmy  fotowoltaicznej  i  mam  małą  wiedzę  w  tym  temacie,  dlatego
proszę o przygotowanie pełnej  dokumentacj i  w tej  sprawie i  osobiście ją przekazać.  

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  r adny  doskonale  zna  procedurę,
proszę  złożyć  wniosek  do  przewodniczącej ,  która  przekaże  wójtowi  i  dokumentacja
zgodnie z prawem zostanie udostępniona.   W sprawie  działka,  o  której  mówił  radny Pan
Sawicki  była  przygotowana  uchwała  ws.  zamiany  ale  została  ona  zdjęta  z  obrad.  W
sprawie  sprzedaży  działki  sąsiadującej  to  sołectwo  nie  wyraża  zgody  na  sprzedaż.
Jestem  za  tym,  żeby  błędy  poprzedniej  władzy  naprawić,  gdyż  sprzedali  działkę
wiedząc,  że  nie  będzie  dojścia  do  świet licy  oraz,  że  stoi  na  niej  wiata  gminna.  Takich
sytuacji  było  więcej  jak  na  przykład  przystanki  na  prywatnych  działkach  i  trzeba  te
błędy  naprawić.  Działkę  należy  wystawić  na  sprzedaż,  jest  to  przetarg  nieograniczony  i
każdy ,może wziąć udział  nawet Pani  Sołtys.  

9. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  na  stol iku  stoi
puszka,  do  której  można  wrzucać  pieniądze  na  rzecz  zwierząt  bezdomnych  w  Gminie
Grunwald.

Sołtys  Mielna-  Pan  Karol  Duda-  chciałbym  zabrać  głos  w  sprawie  inwestycji  fotowoltaicznej  oraz
propozycji utworzenia subkonta dla funduszy sołeckiego bo jest to dobry pomysł. 

W  sprawie  inwestycji  fotowoltaicznej  między  Mielnem  a  Ominem  planowana  jest  budowa  fermy
fotowoltaicznej,  działka ma 100 ha. W powiecie ostródzkim nie ma takiej dużej fermy nie ma nawet na
terenie województwa.  Inwestycja o tak dużych rozmiarach nie jest budowana na innych obszarach jak byłe
kopalni,  żwirownie.  Złożono  petycje,  pod  którą  złożyło  podpisy  ok  100  mieszkańców  wynajęto  także
kancelarie prawną aby zabezpieczyć się przed działaniem inwestora.  W naszej gminie nie stosuje się planów
zagospodarowania przestrzennego a powinniśmy go stworzyć, dlatego że daje on kierunek rozwoju. Jeżeli
wybudujemy fermę to nikt nie kupi działki za 100-300 tys. zł bo nikt nie zainwestuje np. agroturystki. Proszę
zobaczyć jak gmina Ostróda się rozwija ale oni tworzą miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego
jest to inwestycja niewidoczna ale bardzo korzystna. Jeżeli gmina chce zarabiać pieniądze to musi tworzyć
miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego wtedy przyciągnie podatników. Dziś jest Mielno a zaraz
obejmą te farmy fotowoltaicznej kolejne miejscowości i trzeba zacząć szanować siebie samych. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poprosi ła  nowych  radnych,  aby
zapisali  się do wybranych komisj i  Rady Gminy.  
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Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-   poinformował,  że  na  ostatniej
komisji  pytano  o  stawki  za  CO.  Podwyżki  są  wysokie  ale  dlatego,  że  nie  były  one
zmieniane od 2011 roku tj .  10 lat.            
W roku 2011 w miejscowości  Gierzwałd stara stawka to 4,20 zł   a  nowa stawka w 
wysokości  5,59 zł  brut to za 1 m 2  powierzchni  użytkowej lokalu .
W miejscowości  Grunwald stara stawka to 4,80 zł   a  nowa stawka w wysokości  10,85 zł  
brutto za 1 m 2  powierzchni  użytkowej lokalu .  
W roku 2011 miejscowości  Dylewo  stara stawka to 4,60 zł  a nowa stawka w wysokości  
7,96 zł  brut to za 1 m 2  powierzchni  użytkowej lokalu
W roku 2011 miejscowości  Stębark stara stawka to 5,00 zł  a nowa stawka w wysokości  
13,43 zł  brut to za 1 m 2  powierzchni  użytkowej lokalu
W roku 2011  miejscowości  Mielno stara stawka to 4,80 zł  a nowa stawka  w wysokości  
9,08 zł  brut to za 1 m 2  powierzchni  użytkowej lokalu.  
Nie  jest  to  wina  gminy  tylko  koszt  te  przyszły  z  zewnątrz  o  tym  rozmawialiśmy  na
komisji ,  zwyżka  energii  o  55%,  opału  50%  no  i  wynagrodzenia,  bo  nikt  nie  będzie
pracował  za  stawki  które  obowiązywały  w  roku  2018  zł  kiedy  to  ustępowała  stara
władza.  Wtedy  to  najniższa  krajowa  wynosiła  2100  zł  a  obecnie  będzie  3010  zł  i  t rzeba
do nowych real i  się dostosować.  Złożył  życzenia noworoczne.  
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar-  podziękowała za to,  że sesja w końcu odbyła się
w GOK i  stwierdziła,  że sala jest  bardzo ładna i  jest  przyjemnie.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  złożyła  w  imieniu  wszystkich
radnych życzenia noworoczne.
Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  w  imieniu  mieszkańców  Dylewko
podziękował  Panu Wójtowi    za  zrealizowaną  inwestycje  stacja  podnoszenia  ciśnienia  w
Dylewku.
Wójt  Gminy Grunwald  –  Pan Adam Szczepkowski-   stwierdził ,  że  miło  słyszeć  słowa
uznania a nie tylko krytyki.  Stara władza nie umiała sobie poradzić z tą inwestycją a my
szybko  ją  zreal izowaliśmy.  Miło  słyszeć,  że  remont  GOK  się  podoba  i  t rzeba
podziękować  dyrektorowi  GOK  bo  to  co  robi ,  to  robi  własnymi  siłami  i  przestaje  czuć
PRL, gdyby poprzednia władza dbała o to byłoby to już dawno. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- gdyby nie poprzednia władza nie byłoby GOK. 

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

10. Zamknięcie sesji.         
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zreal izowania  porządku
obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła  XLV  sesję Rady Gminy Grunwald.

Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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